
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Slotsholmsgade 10 
1216 København K. 
 
T +45 7226 8400 
F +45 3393 3510 
 
www.justitsministeriet.dk 

jm@jm.dk 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 147 (Alm. del), som Folketin-

gets Social-, Idenrigs- og Børneudvalg har stillet til justitsministeren den 21. 

december 2017. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karin Nødgaard (DF). 

 

 

 

Søren Pape Poulsen    

/  

Anders Aagaard 

  
Folketinget  
Social- Indenrigs- og Børneudvalget 
Christiansborg 
1240 København K 
DK Danmark 

 

Dato: 18. januar 2018 
Kontor: Straffuldbyrdelseskonto-

ret 
Sagsbeh: Kristine Toke Mogensen 
Sagsnr.: 2017-0032/36-0014 
Dok.: 618342 

Social-, Indenrigs- og Børneudvalget 2017-18
SOU Alm.del endeligt svar på spørgsmål 147
Offentligt



 
2 

Spørgsmål nr. 147 (Alm. del) fra Folketingets Social-, Indenrigs- og 

Børneudvalg:  

 

”Ministeren bedes redegøre for, om ministeren har modtaget 
henvendelser fra fængselspersonale, som er bekymret for et 
barn, der bor hos sin mor eller far, som afsoner en dom i et fæng-
sel, og såfremt det ikke er tilfældet, om ministeren agter at 
iværksætte en rundspørge herom blandt personalet i landets 
fængsler.” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet kan på baggrund af en søgning i ministeriets elektroniske 

sagsstyringssystem oplyse, at der ikke ses at være modtaget henvendelser til 

den nuværende justitsminister som beskrevet i spørgsmålet.   

 

Det bemærkes i den forbindelse, at det fremgår af kriminalforsorgens be-

søgsvejlednings § 24, at det påhviler kriminalforsorgen løbende at påse, at 

det fortsatte ophold i institutionen er foreneligt med hensynet til barnet, og 

om nødvendigt at tage fornyet kontakt til de sociale myndigheder.  

 

Justitsministeriet kan i øvrigt henvise til den samtidige besvarelse af spørgs-

mål nr. 146 (Alm. del) fra Folketingets Social-, Indenrigs- og Børneudvalg, 

hvoraf det fremgår, at der har været et indledende møde mellem Justitsmi-

nisteriet, Direktoratet for Kriminalforsorgen og Børne- og Socialministeriet 

med henblik på at klarlægge, om der er særlige spørgsmål i forhold til børn 

i fængsler og vurderingen af barnets tarv, som bør undersøges nærmere. 

 

 


